

## 精神科專科診所 針藥注射診所

### 前言

病人時常因為上班或其他因素忘記食藥而導致體內藥物劑量不足夠，從而影響精神狀況。事實上，精神科藥物除口服外還有注射，兩種途徑的療效是相約的。



### 宗旨

為病人提供定期精神科藥物注射

- ◆ 為精神狀況、藥物成效、藥物副作用作出評估
- ◆ 防止病情復發或再度入院

### 服務對象

- ◆ 長期精神病患者
- ◆ 有困難按時服藥
- ◆ 病人需要定期接受精神科藥物注射



### 接受針藥注射的優點

- ◆ 提升按時服藥的成效
- ◆ 有助保持精神狀況穩定
- ◆ 提高生活質素



### 程序

- ◆ 請與你的主診醫生商討是否適合接受針藥注射。
- ◆ 評估後，主診醫生會轉介你到針藥注射診所。
- ◆ 每次注射前，護士會替你進行簡單評估。
- ◆ 每兩至四個星期，你必需到診所接受注射。
- ◆ 如注射前或之後發覺有任何不適，會安排會見醫生，接受診斷及治療。
- ◆ 注射後，護士會給予針期預約紙，提示下次打針日期。



### 收費

按照醫管局制定其屬下之專科門診收費



### 注意

請先到一樓繳費處繳交費用，再往本診所登記

地址: 香港高街1號F戴麟趾康復中心南翼3樓  
電話: 2517 8131 傳真: 2858 9749


以上資料由瑪麗醫院精神科提供。



瑪麗醫院  
Queen Mary Hospital

## 精神科專科診所 針藥注射診所 PSYCHIATRIC SPECIALIST CLINIC DEPOT CLINIC



 瑪麗醫院 Queen Mary Hospital	Pamphlet Topic & Department Code
Ownership	QMH/Psychiatry-13
Last review/revision	May/2023
Approval	HKWC Information Pamphlet Working Group
Distribution	As requested

## PSYCHIATRIC SPECIALIST CLINIC DEPOT CLINIC

### Introduction

Patients sometimes have difficulty to take oral medications on time because of work or other reasons. This will affect the medication effect and thus affect their mental state. In fact, apart from oral psychiatric medications, depot injection is another effective mean to maintain medication adherence.



### Objectives

- ◆ To provide patients with regular injection of psychiatric medication
- ◆ To assess patient's mental condition, the effectiveness and side effects (if any) from the medications
- ◆ To prevent relapse or readmission

### Target clients

- ◆ Patients with long-term psychiatric illness



- ◆ Have difficulties in taking oral medication regularly
- ◆ Need to undergo regular psychiatric medication injection

### Advantages of receiving regular injection

- ◆ Improve medication adherence
- ◆ Help to maintain stable mental state
- ◆ Improve the quality of life



### Procedure

- ◆ Discuss with your case doctor for suitability of depot injection.
- ◆ Case doctor will help you to make the referral to the Depot Clinic after the assessment.
- ◆ Simple assessment will be performed by nurses before every injection.
- ◆ You will need to attend the clinic for injection, usually in every 2 to 4 week interval.
- ◆ Consultation from doctor will be

arranged for assessment & treatment if there is any discomfort before or after the depot injection.

- ◆ After the injection, an appointment slip for the next injection at the Depot Clinic will be given to you.



### Charge

In accordance with the Hospital Authority Specialist Outpatient Charges



### Note

Please pay the charge at the Accounts Office at the first floor before attending the Depot Clinic

Address: 3/F, South Wing, David Trench Rehabilitation Centre, 1F, High Street, Hong Kong  
Tel: 2517 8131 Fax: 2858 9749

Information provided by Department of Psychiatry, Queen Mary Hospital